
Zápis 
z 82. zasedání předsednictva GA AV konaného dne 27. března 2008 

 
Přítomni: Dr. J. Gabriel, doc. L. Petráňová, prof. Š. Schwabik, Ing. L. Horníček, 

Ing. J. Skřivanová, A. Černá 
 
1. PGA vybralo celkem pět ukončených projektů, které byly hodnoceny jako „splněny 

s vynikajícími výsledky“ a doporučilo je na udělení ceny Akademie věd ČR. Jedná se o tři 
standardní badatelské grantové projekty: IAA2060302 – Ing. Václav Kolář, CSc. (FZÚ), 
IAA5007305 – RNDr. Marek Jindra, CSc. (BC), IAA800330603 – PhDr. Lenka 
Bydžovská, CSc. (ÚSD) a dva juniorské badatelské grantové projekty: KJB200670502 – 
Ing. Pavel Peterka, PhD. (ÚFE), KJB804270501 – Mgr. Tomáš Zeman (NPÚ). 

2. A. Černá informovala PGA o doručených návrzích kandidátů na funkci místopředsedy 
GA AV pro II. oblast věd. 

3. PGA rozhodlo nevyplatit odměny za období 2007 – 2008 některým členům OR 7 
z důvodu neplnění povinností člena oborové rady. Na výplatu odměny není právní nárok. 

4. PGA rozhodlo, že pro výpočet povolené výše režie pro pokračující projekty platí 
podmínky stanovené v době udělení grantu, tj. nejvýše 15 % z celkových věcných 
nákladů. Pro XIX. kolo je maximální výše režie stanovena na 15 % z celkových 
neinvestičních nákladů. 

5. Ing. Peter Šebo, CSc. z MBÚ odstoupil od smlouvy na řešení projektu IAA500200807 – 
uvolněné prostředky budou použity na podporu projektů IAA500200810 – Ing. Janata 
z MBÚ a IAA500390806 – MUDr. Vodička z ÚEM. Vzhledem k tomu, že oba projekty 
budou řešeny až od 1. 4. 2008, byly o čtvrtinu kráceny finanční prostředky na 1. rok 
řešení. 

6. Jeden z řešitelů opomněl v průběžné zprávě o řešení projektu uvést odměny z DPP. 
Protože byla tisková sestava dodatečně upravena nepovoleným způsobem (a nesouhlasí 
s elektronickou verzí), proto nemůže být požadovaná částka na odměny řešiteli 
poskytnuta. 

7. A. Černá předala PGA písemnou zprávu ředitelky Kontrolního odboru KAV 
Ing. Novákové o výsledcích kontroly hospodaření s grantovými prostředky na NHÚ, 
ÚFB JU a ARÚ. PGA vzalo zprávu na vědomí a konstatovalo, že z pohledu GA AV 
k žádnému závažnějšímu pochybení na uvedených pracovištích nedošlo. Přesouvané 
finanční částky mezi jednotlivými položkami nepřesahovaly výši, kterou GA AV povoluje 
bez předchozí žádosti řešitele. Prakticky ve všech případech, kdy došlo ke změně 
řešitelského týmu, spočívalo pochybení pouze v tom, že řešitelé nepožádali včas o tuto 
změnu. 

8. PGA projednalo a schválilo předložené žádosti o změny v řešitelských týmech a přesuny 
finančních prostředků, neschválilo žádost o odklad odevzdání publikace. 

9. Příští zasedání PGA se bude konat v dubnu 2008. 

 
 
 
Zapsaly: A. Černá  Schválil: J. Gabriel 
 J. Skřivanová 


